
 

 

1 november 2024 

 

 

Beste leden van de vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport, 

 

Het Wetgevingsoverleg Jeugd op 11 november is het eerste debat van staatssecretaris Karremans 

dat de jeugd gaat. Als UNICEF Nederland lijkt het ons goed om in dit debat vragen te stellen over zijn 

visie en ambities, zodat duidelijker wordt wat de komende maanden verwacht kan worden rondom de 

inzet voor kinderen en jongeren.  

  

1. Investeren in ouderdomeinen: Het kabinet geeft in reactie op het advies van de Raad voor de 

Samenleving ‘Kinderen uit de Knel’, aan dat het kabinet in gesprek is met gemeenten en 

veldpartijen over ouderdomeinen (zoals financiën, wonen en mentale gezondheid). Verschillende 

bewindspersonen zijn betrokken bij deze ouderdomeinen. We zien nog niet goed terug hoe de 

verschillende bewindspersonen worden gestimuleerd om te zorgen dat in de ouderdomeinen meer 

oog is voor de belangen van kinderen, zoals de Raad voor de Samenleving adviseert.   

Vraag: Kan de staatssecretaris aangeven hoe hij zijn rol ziet naar andere bewindspersonen 

die verantwoordelijk zijn voor ouderdomeinen om te bewerkstelligen dat zij oog hebben voor 

minderjarigen in die ouderdomeinen?   

 

2. Twee ministeries verantwoordelijk voor jeugdzorg: De verantwoordelijkheid voor de jeugdzorg 

valt onder twee verschillende ministeries, met elk eigen bewindspersonen. Op beide ministeries 

lopen trajecten om de jeugdzorg te verbeteren. Als UNICEF Nederland zien we dat de 

verschillende trajecten niet altijd voldoende op elkaar aangehaakt zijn.   

Vraag: Staatssecretaris Karremans heeft zich nu verdiept in de jeugdzorg. Hoe vindt hij deze 

verdeling van verantwoordelijkheden over twee ministeries binnen één domein? Vindt hij dat de 

verbetertrajecten binnen VWS en J & V rondom de jeugdzorg voldoende samenwerken? Klopt het 

dat samenwerking een grote wens is maar dit vaak vastloopt doordat financiële vraagstukken in 

de weg staan? Zou kunnen worden overwogen worden om één ministerie stelselverantwoordelijk 

te maken?   

 

3. De inspectie: De Inspectie Gezondheidszorg en Jeugd en de Inspectie Justitie en veiligheid 

brachten de laatste twee jaar Signalen Jeugdbescherming uit omdat 'hun mogelijkheden om in te 

grijpen in de jeugdbeschermingsketen zijn uitgeput'. In hun laatste afsluitende singaalnieuwsbrief 

benoemen zij dat de problemen op stelselniveau die de Inspectie in 2019 omschreef niet zijn 

opgelost en er, ook na de signaalbrief uit 2022, geen aanpak tot stand is gekomen ‘waarbij buiten 

en door de bestaande structuren heen gehandeld wordt om een directe verbetering te realiseren’. 

De inspecties passen nu hun toezichtstrategie aan omdat zij voortdurend informatie krijgen 

waaruit blijkt dat in het jeugdbeschermingsstelsel onvoldoende verbetering is in de zorg voor 

kinderen die ernstig in hun ontwikkeling worden bedreigd. Het Regeerprogramma geeft aan dat de 

rijksinspecties worden versterkt (p.84).   

Vraag: Heeft de inspectie op dit moment voldoende menskracht en mandaat om goed toezicht 

te houden op de jeugdzorg en daar kinderen en jongeren zelf bij te betrekken? Wat betekent de 

ambitie in het regeerprogramma om de Rijksinspecties te versterken voor het toezicht op 

jeugdzorg?  

  

https://www.igj.nl/zorgsectoren/jeugd/publicaties/publicaties/2019/11/08/signalement-jeugdbeschermingsketen-in-gevaar


 

4. Doel voor sociale basis: De Hervormingsagenda en het Toekomstscenario leunen op een sterke 

sociale basis en sterke lokale teams. De feitelijke vragen (519 en 733) geven hiervoor een 

opsomming van een aantal budgetten. We vragen ons af of dit voldoende is om de sociale basis 

en ‘brede voorzieningen in het gewone leven’ structureel te versterken.   

  Vraag: Kan de staatssecretaris aangeven of de (losse) investeringen die worden gedaan in 

het versterken van de sociale basis voldoende zijn om te komen tot een sociale basis waar de 

hervormingen in de Jeugdzorg op leunen?  

 

5. Participatie specifiek bij hervormingen Jeugdzorg: Het is goed om te zien dat jongeren zijn 

betrokken bij gesprekken die gaan over de verbeteringen van de Jeugdzorg. Als UNICEF 

Nederland zien we niet duidelijk hoe deze betrokkenheid structureel is geregeld en wat de invloed 

van kinderen en jongeren is.   

Vraag: Is input van kinderen en jongeren op verbeteringen in de jeugdzorg structureel 

geregeld en is duidelijk wat de invloed van de jongere is, hoe zij worden meegenomen en is hier 

voor duidelijk tijd en ruimte (budget) ingeruimd? M.a.w. is er een duidelijk plan van aanpak om de 

komende tijd kinderen en jongeren te betrekken bij de plannen en uitvoering van de jeugdzorg 

(zowel in de Hervormingsagenda, het Toekomstscenario en andere trajecten)? En specifiek hoe 

worden kinderen en jongeren betrokken bij het maken van een wetsvoorstel dat de jeugdhulplicht 

(reikwijdte) beschrijft?  

 

6. Kwaliteit jeugdhulpaanbieders: Artikel 3.3 van het VN-Kinderrechtenverdrag geeft duidelijk weer 

dat de Staat waarborgt dat zorg en bescherming van kinderen van goede kwaliteit en met 

voldoende personeel is. In de feitelijke vragen (642) wordt beschreven dat de verbetering van de 

kwaliteit in eerste instantie aan het veld is. Gezien de verantwoordelijkheid die de staatssecretaris 

heeft op basis van het VN-Kinderrechtenverdrag vragen wij ons af of er op dit moment voldoende 

gebeurt om de kwaliteit van jeugdhulpaanbieders te verbeteren.   

Vraag: Vindt de staatssecretaris dat met het instellen van de werkorganisatie Kwaliteit en 

Blijvend Leren voldoende gedaan wordt vanuit het Rijk om de kwaliteit van de zorg aan kinderen 

en jongeren in de meest kwetsbare situaties te verbeteren?   

 

7. Visie binnen de jeugdzorg: UNICEF Nederland mist een duidelijke ambitie en visie voor wat 

jeugdzorg is en wat het zou moeten zijn. Een visie en ambitie waarbij de belangen en de 

ontwikkeling van kinderen voorop staan en gedragen worden door zowel het ministerie van VWS 

als het ministerie van J & V. 

Vraag: Wat is voor de staatsecretaris de visie en ambitie voor de jeugdzorg (inclusief de 

jeugdbescherming) deze kabinetsperiode?  

 

We hopen dat u (een van) deze vragen kunt inbrengen. Als UNICEF Nederland steunen wij daarnaast 

de oproep van de BIG-5 Coalitie om hulp niet te stoppen bij achttien jaar maar als de BIG-5 (support, 

wonen, school & werk, inkomen en welzijn) op orde is.    

  

Veel succes met de voorbereiding, de lunchbijeenkomsten en het rondetafelgesprek.  

Voor vragen kunt u contact opnemen met Esther Polhuijs, 06-43 16 17 77 of epolhuijs@unicef.nl. 

  

Met vriendelijke groet,  

UNICEF Nederland 

 

Sacha Bökkerink, Hoofd Pleitbezorging en Programma's 

mailto:epolhuijs@unicef.nl

